



ငွေကြေးဆိုင်ရာ လက်တွေ့အသုံးချ လမ်းညွှန်ချက်များ

# ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)ဆိုင်ရာ အခြေခံများ

ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များ အသုံးပြုမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိထားသင့်သောအရာများ

## ကြိုတင်ငွေပေးကတ်(Prepaid Card) ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း။

ငွေပေးသွင်းအသုံးပြုကတ်(Debit Card) လက်ခံသောနေရာတိုင်းတွင် ဝယ်ယူမှုများပြုလုပ်ရန် ငွေကြေးများထည့်သွင်းထားသော ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)ကို အသုံးပြုနိုင်သည်။ ယင်းမှာ ငွေပေးသွင်းအသုံးပြုကတ်(Debit Card) (သို့) အကြွေးဝယ်ကတ်(Credit Card)နှင့် အသွင်တူပြီး၊ ငွေသားများ သယ်ယူခြင်းနှင့် ချက်လက်မှတ်ဝန်ဆောင်ခပေးခြင်းတို့မှ အစားထိုးနိုင်ပြီး လုံခြုံသောနည်းလမ်းတစ်ရပ်လည်းဖြစ်သည်။

၎င်းတို့ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လက်ခံသည်ဖြစ်ရာ ခရီးသွားရာတွင်လည်းကောင်း၊ လူကြိုက်များသော လက်ဆောင်အဖြစ်လည်းကောင်း ရွေးချယ်အသုံးပြုနိုင်သည်။ သို့သော် အကြွေးဝယ်ကတ်(Credit Card)များကဲ့သို့ အကြွေးဝယ်ယူခွင့်မရှိပါ။ ငွေပေးသွင်းအသုံးပြုကတ်(Debit Card)များကဲ့သို့ သင်၏ဘဏ်စာရင်းနှင့်လည်း ချိတ်ဆက်ထားခြင်းမရှိပါ။ ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များကို ထပ်မံငွေဖြည့်သွင်းမှုမရှိပါက လက်ကျန်ငွေလုံးပမာဏသည် မဟုတ်ပေ။

ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)နှင့် ဝယ်ယူမှုပြုလုပ်ပါက ကျသင့်ငွေပမာဏကို ကတ်စာရင်းရှိလက်ကျန်မှ နုတ်ယူမည်ဖြစ်သည်။ ငွေလက်ကျန် သုညဖြစ်နေပါက ကတ်တွင် စိုးစဉ်းမျှ ကျန်ရှိမည်မဟုတ်ပါ။

## ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ် (Prepaid Card)များကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် သင်သည်-

- ✓ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ online ပေါ် မှဖြစ်စေ၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ ဝယ်ယူမှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်း။
- ✓ မိတ်ဆွေများနှင့် မိသားစုဝင်များအား လက်ဆောင်များအဖြစ်ပေးနိုင်ခြင်း။
- ✓ ATM စက် (သို့) ဘဏ်မှ ငွေသားထုတ်ယူနိုင်ခြင်း။
- ✓ နေ့စားလုပ်အားခများ (သို့) ရံပုံငွေများကို ကတ်တွင်တိုက်ရိုက်ထည့်သွင်းနိုင်ခြင်း။
- ✓ ငွေတောင်းခံလွှာများပေးချေနိုင်ခြင်း။
- ✓ လက်ကျန်ငွေလုံးပမာဏအချိန်တွင် ပြည်လည်ငွေဖြည့်သွင်းနိုင်ကတ်မဟုတ်ပါက ကတ်ကိုစွန့်ပစ်နိုင်ခြင်း။

## ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ် (Prepaid Card) အမျိုးအစားများ

**ကုန်သွယ်ချက်မရှိသော ကွန်ယက်- အီလက်ထရောနစ်စနစ်ဖြင့် ငွေပေးချေမှုကို သတ်မှတ်ထားသောကွန်ယက် ရှိသည့်နေရာတိုင်းတွင် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။**

**ကုန်သွယ်ချက်ရှိသော ကွန်ယက် - ငွေလွှဲပြောင်းမှုများအတွက် သီးသန့်သတ်မှတ်ထားသော ဆိုင်များတွင်သာ အသုံးပြုနိုင်သော ကတ်ဖြစ်သည်။**

**ပြန်လည်ငွေဖြည့်သွင်းနိုင်သောကတ်များ - ငွေထပ်မံဖြည့်သွင်းနိုင်သော ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card) ဖြစ်သည်။**


**လက်ဆောင်ကတ်များ - လက်ဆောင်အဖြစ်ပေးနိုင်ပြီး၊ လက်ကျန်ငွေကုန်ဆုံးသည်အထိ အသုံးပြုနိုင်သော ပြန်လည် ငွေဖြည့်သွင်းနိုင်ခြင်းမရှိသည့်ကတ်ဖြစ်သည်။**

**ဆယ်ကျော်သက်နှင့် ကျောင်းသားသုံးကတ်များ - မိဘများအနေဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်များနှင့် ကျောင်းသားများအား ဤကတ်များကို ကိုင်ဆောင်စေကာ ငွေကြေးစီမံသုံးစွဲမှုဆိုင်ရာတာဝန်ရပ်များအကြောင်း သင်ကြားပေးနိုင်ပြီး သူတို့၏သုံးစွဲမှုအပေါ်၌လည်း စောင့်ကြည့်လေ့လာနိုင်သည်။**

**ခရီးသွားကတ်များ - ခရီးသွားချက်လက်မှတ်များနှင့် ငွေသားအစား အသုံးပြုနိုင်သောကတ်များဖြစ်သည်။ အချို့ကတ်များသည် ခရီးဆောင်အိတ်ပျောက်ဆုံးမှုအတွက် ပြန်လည်ပေးလျှော်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကတ် ပြန်လည်အစားထိုးခြင်းနှင့် တာဝန်ခံရန်မလိုခြင်း စသည့် ပန်ဆောင်မှုများပါဝင်သည်။**

**လစာပေးကတ်များ - အလုပ်ရှင်က လစာငွေထုတ်ယူရန်အတွက် ပေးသောကတ်တစ်မျိုးဖြစ်သည်။**

**အစိုးရကတ်များ - အစိုးရဌာနများတွင် အသုံးပြုပြီး၊ အလုပ်လက်မဲ့အာမခံ အစရှိသော အကျိုးခံစားခွင့်အချို့ပါရှိသည်။**



အချို့သော ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card) များသည် ငွေပြန်လည်ဖြည့်သွင်းနိုင်သည့်အတွက် ဆက်လက် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ လက်ဆောင်ပေးကတ်များကဲ့သို့ အခြားသောကတ်များမှာမူ ထည့်သွင်းထားသော ငွေကြေးအားလုံး ကုန်ဆုံးသွားသည့်အခါ စွန့်ပစ်နိုင်သည်။

# ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ် (Prepaid Card) ၏ စွမ်းဆောင်ချက်များ။

ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ် (Prepaid Card) အမျိုးအစားများစွာရှိပြီး၊ မှန်မှန်ကန်ကန် ရွေးချယ်တတ်ရန် အရေးကြီးသည်။ မည်သည့် စွမ်းဆောင်ချက်များသည်သင့်အတွက် အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သနည်း။

## ပြန်လည်ဖြည့်သွင်းနိုင်ခြင်း

အချို့သော ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များသည် လက်ကျန်ငွေ လုံးဝမရှိတော့သည့်အခါ ငွေပြန်လည် ဖြည့်သွင်းနိုင်သည်။ လက်ဆောင်ကတ်များကိုမူ ငွေပြန်လည်ဖြည့်သွင်းနိုင်ခြင်း မရှိပါ။

## တာဝန်ယူမှုမှ ကင်းလွတ်ခြင်း

အချို့ ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များ ပျောက်ဆုံးခြင်း (သို့) ခိုးယူခြင်းခံရပါက ငွေလက်ကျန် ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန် ကာကွယ်ပေးသည်။ တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်ပေါ်ပါက လုံးဝတာဝန်ယူရန်မလိုဘဲ မူပါဒ်ဂရီသော ကတ်အမျိုးအစားကို ရှာဖွေသုံးစွဲပါ။

## နောက်ဆုံး အသုံးပြုရန် သတ်မှတ်ထားသောနေ့စွဲများ

ကတ်အမျိုးအစားအများစုသည် သုံးစွဲနိုင်သည့် နောက်ဆုံးရက် သတ်မှတ်ထားခြင်းမရှိပါ။ သို့သော် အချို့ကတ်များသည် လစဉ်ထိန်းသိမ်းစရိတ်ကောက်ခံသဖြင့် ကတ်ငွေလက်ကျန်ကို လျော့နည်းသွားစေသည်။ ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များသည် ကာလတိုအတွင်း သုံးစွဲလိုသောငွေများကို ထည့်သွင်းထားရန်အတွက်သာ အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။

## နည်းပါးသော ဝန်ဆောင်ခများ

ကတ်တစ်ခုကို သုံးစွဲမည်ဆိုပါက စတင်အသုံးပြုသည့် ဝန်ဆောင်ခ တောင်းခံပါသလား။ ATM စက်များမှ ငွေထုတ်ယူမှုများအတွက် ဝန်ဆောင်ခမည်မျှ ကောက်ခံပါသနည်း။ ကတ်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဝန်ဆောင်ခများအကြောင်း လေ့လာမှတ်သားထားပါ။

# သင့်ကိုယ်သင့်လည်းကောင်း

## သင်၏ငွေကြေးကိုလည်းကောင်းကာကွယ်ပါ။

ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)တစ်ခုကို သုံးစွဲရန် ရွေးချယ်လိုက်သည်ဖြစ်စေ၊ လက်ခံရရှိသည်ဖြစ်စေ သင်၏ငွေကြေးကို လုံခြုံအောင်သိမ်းဆည်းရန်မှာ သင့်အပေါ်တွင် မူတည်ပါသည်။

## ကတ်ကို သေချာစွာ အသုံးပြုပါ။

သင်၏ငွေလက်ကျန်ကို သိရှိထားခြင်းဖြင့် ရှိသည်ထက် ပိုမိုသုံးစွဲမိသည့်အတွက် ဝန်ဆောင်ခတစ်ခုပေးရခြင်းမှ ကင်းဝေးနိုင်မည်။ အကယ်၍ သင်၏ဝင်ငွေများ (သို့) အခြားရစရာများကို ကတ်အတွင်းသို့ တိုက်ရိုက်ထည့်သွင်းပေးပါက ထည့်သွင်းပေးသည့်ငွေပမာဏနှင့်အချိန်ကို သေချာစွာ သိရှိထားပါ။

## ကတ်၏ PIN နံပါတ်ကို လျှို့ဝှက်ထားပါ။

တစ်စုံတစ်ယောက်အနေဖြင့် ခန့်မှန်းရန်ခက်ခဲမည့် လျှို့ဝှက်နံပါတ်တစ်ခုကို ရွေးချယ်ပါ။ ဥပမာ-သင်၏မွေးနေ့ (သို့) အိမ်လိပ်စာတို့ကို အသုံးမပြုပါနှင့်။ မည်သူ့ကိုမျှ ပြောမပြုပါနှင့်။ သို့မဟုတ် အလွယ်တစ်ကူ မြင်တွေ့နိုင်သောနေရာများတွင် ရေးမှတ်ထားခြင်း မပြုပါနှင့်။

## အရေးကြီးသော အချက်အလက်များကို မှတ်သားထားပါ။

ကတ်များပျောက်ဆုံးမှု (သို့) ခိုးယူခံရမှုများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကတ်ထုတ်ဝေသူ၏ မူဝါဒများကို သေချာစွာသိရှိထားပါ။ သင်၏ကတ်နံပါတ်နှင့် ကတ်ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် ဖုန်းနံပါတ်ကို အိမ်၏လုံခြုံသောနေရာတွင် ထားရှိပါ။

## လျှင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်ပါ။

အကယ်၍ ကတ်ပျောက်ဆုံးသွားခြင်း (သို့) ခိုးယူခြင်းခံရပါက ကတ်ထုတ်ဝေသူထံ ချက်ချင်း အသိပေးအကြောင်းကြားပါ။ ထိုအခါ ကတ်ထုတ်ဝေသူအများစုသည် ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်ခွင့်မရှိစေရန် ကတ်ကို ဆိုင်းငံ့ထိန်းသိမ်းပေးထားပြီး သင့်ထံသို့ ငွေလက်ကျန်ပါရှိသည့် ကတ်အသစ်ကို ပို့ပေးမည်ဖြစ်သည်။

# ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ် (Prepaid Card) ဆိုင်ရာအရင်းအမြစ်များ







ပြည်ထောင်စုအပ်နှံငွေအာမခံကော်ပိုရေးရှင်း (Federal Deposit Insurance Corporation)၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် fdic.gov တွင် ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)ဆိုင်ရာ အာမခံထားရှိခြင်းအကြောင်း လေ့လာကြည့်ရှုပါ။

သို့မဟုတ် ၁-၈၇၇-၂၇၅-၃၃၄၂ (၈၇၇-ASK-FDIC) သို့ ဆက်သွယ်ပါ။




ကြိုတင်ငွေပေးချေကတ်(Prepaid Card)များအကြောင်း ထပ်မံသိရှိလိုပါက practicalmoneyskills.com/prepaid ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် လေ့လာပါ။

မကြာခင်က မေးလေ့ရှိသောမေးခွန်းများအကြောင်း သိရှိလိုပါက စားသုံးသူ၏ငွေကြေးဆိုင်ရာ ကာကွယ်ပေးရေးဌာန (Consumer Financial Protection Bureau)၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် consumerfinance.gov တွင်လေ့လာနိုင်ပါသည်။

## ယခု လမ်းညွှန်ချက်သည် ငွေကြေး လက်တွေ့အသုံးချ ကျွမ်းကျင်မှုများ (Practical Money Skills) ဆိုင်ရာ စာတမ်းအတွဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်။

-  ဘဏ္ဍာစာရင်းရေးဆွဲရေး အခြေခံများ
-  ကြေးမြီ သမိုင်းကြောင်း
-  အကြွေးဝယ်ကတ် အခြေခံ အချက်အလက်များ
-  မြီရှင်ကတ် အခြေခံ အချက်အလက်များ
-  ကိုယ်ရေး ကိုယ်တာ အချက်အလက်များ ခိုးယူခံရမှု
-  ကြိုတင်ငွေပေးကတ် အခြေခံ အချက်အလက်များ

## Follow Us

-  [facebook.com/PracticalMoneySkills](https://facebook.com/PracticalMoneySkills)
-  [twitter.com/PracticalMoney](https://twitter.com/PracticalMoney)
-  [youtube.com/PracticalMoneySkills](https://youtube.com/PracticalMoneySkills)

ထပ်မံ သိရှိလိုသော အကြောင်းအရာများအတွက် [www.practicalmoneyskills.com](http://www.practicalmoneyskills.com) တွင် ကြည့်ရှုပါ။  
၂၀၁၆ Visa Inc.

